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Til:  Styregruppens medlemmer 

 

Referent: Knud Rudolf Hansen 

 

Styregruppens medlemmer: 

 

Bent Risom,   Snekkerup Vandværk,  risompost@mail.tele.dk,   

Tarek Elawad,   Ringsted Forsyning A/S,  tel@ringstedforsyning.dk,  

Thomas Sommersted Ringsted Forsyning A/S, tsc@ringstedforsyning.dk  

Henrik Nielsen  HOFOR A/S  hnie@hofor.dk   

Knud Rudolf Hansen HOFOR A/S  knha@hofor.dk    

Benny Rosenqvist  Kværkeby Vandværk formand@kvaerkeby-vandvaerk.dk 

Niels Neergaard  Jystrup Vandværk nbn@nvestment.dk  

          

Ole Olsen (suppleant) Gyrstinge Vandværk loenninge@gyrstinge.dk 

 

 

Referat af 54. styregruppemøde den 28. september 2022.  

 

Afbud fra Jan Drøscher 

 

 

1. Godkendelse af referat fra mødet  

i.      23. marts 2022 blev godkendt  

ii. og 1. juni 2022 blev godkendt 

 

 

2. Meddelelser fra Styregruppens medlemmer 

 

Status for HOFORs BNBO-aftaler i Ringsted  

Spørgsmål Svar 

HOFORs kildepladser  26. september 2022 

Har i sendt brev til lodsejere inden for jeres 

BNBO, vedr. frivillig aftale om pesticidfri drift? 

 Ja. 

Bragesvej 18, 4100 Ringsted  
 
info@ringstedforsyning.dk  
 
www.ringstedvandsamarbejde.dk  
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-        eller haft anden form for henvendelse til 

lodsejerne om BNBO? Hvis ja, hvilken? 

I brev til lodsejerne har     

HOFOR bedt dem om at kon-

takte HOFOR med kontaktop-

lysninger. Ud af 32 lodsejere er 

8 vendt tilbage. 

Har i aftalt møder i fremtiden med lodsejere om 

BNBO? 

2 møder er aftalt. 

Har I tilbudt frivillige aftaler om pesticidfri-drift 

til lodsejere inden for BNBO? 

Nej, ikke endnu. HOFOR har 

dog 1 aftale indenfor BNBO til 

Vigersted Kildeplads, som er 

indgået før BNBO (2007). 

Har I indgået formelle eller uformelle aftaler om 

pesticidfri drift inden for BNBO? 

-        Hvis ja, på hvilke arealer? 

Aftale fra 2007 på Matr. Nr. 

6a, 6g og 14, Vigersted By, Vi-

gersted samt 1d, 1ai og dele af 

1e, Kværkeby By, 1f og dele af 

1a og 1d, Skovridervænget, Vi-

gersted. 

Er der Planlagt og/eller gennemført indsatser ud-

over dyrkningsrestriktioner?  

 Nej 

  
 

3. Økonomisk og administrativ status 

 

Indestående på Nykredit-konto: 549.286 kr. og på Nordea-konto: 739.585 kr. 

  

 

4. Lukning af brønde og boringer  

 

17 er sløjfet i 2022 og 4 er på venteliste: Det forventes at nå 25-30 stk. i alt i 2022. 

 

 

5. Tilskud til sløjfning af brønde og boringer 

 

Tarek og Henrik deltog i Miljøstyrelsens webinar den 2. september om i) sløjfning af brønde og 

boringer, og Henrik efterfølgende om ii) beskyttelse af drikkevand (Præsentationer udsendes 

med referat): 

i. [fra Miljøstyrelsens hjemmeside:] ”Formålet med tilskudspuljen er at sløjfe 

ubenyttede boringer og brønde til indvinding af grundvand, eller til brønde el-

ler boringer, der ikke er sløjfet korrekt. 
Tilskudspuljen kan søges af private ejere af brønde/boringer.”  



 

[fra vedhæftede præsentation, side 4]: Kommuner, almene vandforsyninger og 

vandsamarbejder kan søge på vegne af private brøndejere. 

[fra præsentation]: Til denne tilskudspulje er der afsat 2 mio. kr. i 2022, 2 mio. 

kr. i 2023 og 2 mio. kr. i 2024.: Tilskud på til 15.000 kr./boring, hvilket med-

fører 133 boringer/år på landsplan. 

  

Henrik foreslog, at vi med et så begrænset antal – og ansøgningsrunden inden 14.oktober, ikke 

bruger krudt på ansøgning.  

 

Thomas foreslog, at Vandsamarbejdet ansøger om en sløjfning for at afprøve mulighederne, 

hvilket blev besluttet, at Tarek foretager. 

 

ii. [fra Miljøstyrelsens hjemmeside:] ”Formålet med tilskudspuljen er at beskytte 

grundvandet mod forurening. 

Tilskudspuljen kan søges af kommuner, almene vandforsyninger og vandsam-

arbejder.” 

[fra endvidere vedhæftede præsentation]: Der er afsat 109,5 mio. kr. over 4 år, 

der kan søges af kommuner, almene vandforsyninger og vandsamarbejder. 

  
Henrik bemærkede, at vi måske skal ansøge puljen til indsatser i indsatsplanen, når den ”snart” er ved-

taget. 

 

 
6. Eventuelt 

 

a. Henrik spurgte Benny ift. sidste styregruppemøde 23. marts 2022, om der er mulig-

hed for at få de unge mennesker til at udarbejde noget virtuelt eller på Facebook, der 

kan skabe mere opmærksom på Vandsamarbejdet og dets aktiviteter. Benny undersø-

ger. 

 

b. Næste møde 25. januar 2023 kl. 18.30 
 

 

 

 


